



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

25 حزيران (يونيو) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

U.S. CURRENT ACCOUNT DEFICIT SOARS TO RECORD HIGH

The U.S. current account deficit widened to an unprecedented level in Q1 2025, according to data from the Bureau of Economic Analysis (BEA), part of the Department of Commerce. The deficit surged by \$138.2 billion, or 44.3%, reaching \$450.2 billion—the highest ever recorded.

In Q4 2024, the deficit had stood at \$312 billion, compared to an initial estimate of \$303.9 billion. The Q1 2025 deficit accounted for about 6% of GDP, the highest since Q3 2006 when it peaked at 6.3%, compared to 4.2% in Q4 of the previous year.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



عجز الحساب الجاري التويركي يقفز إلى مستوى قياسي

اتسع عجز الحساب الجاري في الولايات المتحدة إلى مستوى غير مسبوق خلال الربع الأول 2025، حيث أظهرت بيانات صادرة عن مكتب التحليل الاقتصادي التابع لوزارة التجارة، ارتفاع العجز في الحساب الجاري بمقدار 138.2 مليار دولار، أي بنسبة 44.3 في المئة، ليبلغ 450.2 مليار دولار، وهو أعلى مستوى يسجله على الإطلاق. وكان بلغ العجز في الربع الرابع من العام السابق، 312 مليار دولار، مقارنة بـ 303.9 مليار في التقديرات الأولية. ومثل العجز نحو 6 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي، وهو أعلى مستوى منذ الربع الثالث من عام 2006 حين بلغ ذروته عند 6.3 في المئة، مقارنة بـ 4.2 في المئة خلال الربع الأخير من العام الماضي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

MOROCCO'S CENTRAL BANK PROJECTS 4.6% GROWTH IN 2025

Bank Al-Maghrib expects average inflation to ease to 1% in 2025, driven by declining food prices, before gradually rising to 1.8% in 2026. The bank noted that the national economic outlook remains highly uncertain amid ongoing geopolitical tensions, global trade policy fluctuations, and the unstable performance of the domestic agricultural sector.

Morocco's economy grew by 3.8% in 2024. According to the bank's forecast, growth is expected to accelerate to 4.6% in 2025, then slightly stabilize at 4.4% in 2026.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



المرکزي المغربي يتوقع نهوا 4.6 في المئة في 2025

توقع بنك المغرب المركزي أن يبلغ متوسط معدل التضخم 1 في المئة عام 2025، مدعوماً بتراجع أسعار المواد الغذائية، قبل أن يرتفع تدريجياً إلى 1.8 في المئة عام 2026. ووفق البنك فإن آفاق الاقتصاد الوطني لا تزال محاطة بدرجة عالية من عدم اليقين، في ظل استمرار التوترات الجيوسياسية، وتقلبات السياسات التجارية العالمية، إلى جانب الأداء المتذبذب للقطاع الزراعي المحلي. وكان سجل الاقتصاد المغربي نمواً بنسبة 3.8 في المئة عام 2024. ووفق توقعات "بنك المغرب"، من المتوقع أن يتسارع النمو الاقتصادي ليبلغ 4.6 في المئة في 2025، قبل أن يستقر عند 4.4 في المئة في 2026.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

FITCH AFFIRMS UAE'S CREDIT RATING WITH STABLE OUTLOOK

Fitch Ratings has affirmed the United Arab Emirates' long-term credit rating at "AA-" with a "Stable" outlook. The rating reflects the country's strong net external asset position, moderate consolidated government debt, and high per capita GDP.

However, Fitch warned that regional geopolitical risks remain elevated. Still, the UAE is seen as capable of absorbing short-term shocks, supported by its fiscal surpluses and large foreign reserves.

Fitch projects the UAE economy will grow by 5.2% in 2025, driven by increased oil output and robust growth in non-oil sectors.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



"فيتش" تثبت تصنيف الإمارات مع نظرة مستقبلية مستقرة

تثبت وكالة «فيتش» للتصنيفات الائتمانية، التصنيف الائتماني طويل الأجل لدولة الإمارات عند "إيه إيه- مع نظرة مستقبلية مستقرة". وبينت الوكالة أن هذا التصنيف يعكس قوة الأصول الخارجية الصافية، واعتدال الدين الحكومي الموحد، وارتفاع نصيب الفرد من الناتج المحلي الإجمالي. وحذرت "فيتش" من أن المخاطر الجيوسياسية في المنطقة لا تزال مرتفعة، لكن الإمارات ستتمكن من امتصاص تأثير أي اضطرابات قصيرة الأجل بفضل الفوائض المالية والاحتياطيات الخارجية الكبيرة.

ورجحت أن يسجل اقتصاد الإمارات نمواً بنسبة 5.2 في المئة في 2025، مدفوعاً بزيادة إنتاج النفط، إلى جانب نمو قوي في القطاعات غير النفطية.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

GERMAN GOVERNMENT APPROVES 2025 BUDGET WITH RECORD

INVESTMENTS

Germany's cabinet approved the 2025 federal budget and financial framework for 2026, which includes record investment plans aimed at spurring economic growth after two years of recession.

Investment allocations are projected at €115.7 billion (\$134 billion) in 2025, and €123.6 billion in 2026, up from €74.5 billion in 2024.

The budget also includes a medium-term financial plan through 2029, under which defense spending will rise to 3.5% of GDP, funded by nearly €400 billion in borrowing. Defense expenditure is set to increase from €95 billion in 2025 to €162 billion by 2029.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



الحكومة الألمانية تقر موازنة 2025 باستثمارات قياسية

وافق مجلس الوزراء الألماني، على مشروع موازنة عام 2025 والإطار المالي لعام 2026، متضمناً خططاً لاستثمارات قياسية تهدف إلى تحفيز النمو الاقتصادي، بعد عامين متتاليين من الركود. وتشمل الخطط استثمارات بقيمة 115.7 مليار يورو (134 مليار دولار) عام 2025، و123.6 مليار يورو عام 2026، مقارنة بـ74.5 مليار يورو عام 2024. ويتضمن مشروع الموازنة خطة مالية متوسطة الأجل حتى عام 2029، تُظهر أن ألمانيا ستزيد الإنفاق الدفاعي إلى 3.5 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي، من خلال برنامج تمويلي يتضمن اقتراضاً يقارب 400 مليار يورو. وسيرتفع الإنفاق الدفاعي من 95 مليار يورو في 2025 إلى 162 مليار يورو في 2029.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

GULF E-COMMERCE MARKET TO GROW 10% ANNUALLY THROUGH 2029

According to UNCTAD data, global e-commerce sales exceeded \$27 trillion in 2022—a nearly 60% increase since 2016.

The e-commerce market in the Gulf Cooperation Council (GCC) countries is projected to reach \$33.3 billion in 2025 and \$46.1 billion by 2029, representing a 10% compound annual growth rate.

Recent years have witnessed a rapid expansion in e-commerce, becoming a key driver of the digital economy. The Gulf region has been a major beneficiary of this growth, bolstered by advanced digital infrastructure, a young population, and national digital transformation strategies.

[Source \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



التجارة الإلكترونية في دول الخليج تنمو 10 في المئة بحلول 2029

كشفت بيانات صادرة عن "الأونكتاد"، عن تجاوز مبيعات التجارة الإلكترونية العالمية 27 تريليون دولار أمريكي عام 2022، بزيادة تقارب 60 في المئة منذ عام 2016.

وتوقعت "الأونكتاد" أن يصل حجم سوق التجارة الإلكترونية في دول مجلس التعاون الخليجي إلى 33.3 مليار دولار عام 2025، و46.1 مليار دولار بحلول عام 2029، وهو ما يمثل زيادة سنوية بنسبة 10 في المئة.

وشهدت الأعوام الأخيرة تنامي التجارة الإلكترونية، التي باتت تمثل أحد المحركات الرئيسية للاقتصاد الرقمي، وحظيت منطقة الخليج بنصيب متسارع في هذا النمو، مدفوعاً بالبنية الأساسية الرقمية المتقدمة، والنمو السكاني الشاب، وتبني استراتيجيات التحول الرقمي على المستويات الوطنية.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

REMITTANCES FROM EGYPTIANS ABROAD SURGE 77%

Remittances from Egyptians working abroad saw a significant surge in the first ten months of the current fiscal year, reaching around \$29.4 billion between July 2024 and April 2025, up from \$16.6 billion in the same period of FY 2023–2024—a 77.1% increase. According to the Central Bank of Egypt, remittances jumped 72.3% year-on-year in the January–April 2025 period, hitting \$12.4 billion compared to \$7.2 billion. On a monthly basis, they rose by 39% in April to \$3 billion, up from \$2.2 billion in March.

Remittances are Egypt's second-largest source of foreign currency after exports, followed by tourism and revenues from the Suez Canal.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



زيادة تحويلات المصريين العاملين في الخارج 77 في المئة

سجلت تحويلات المصريين العاملين في الخارج قفزة كبيرة خلال العشرة أشهر الأولى من العام المالي الجاري، إذ بلغت نحو 29.4 مليار دولار خلال الفترة من يوليو/تموز 2024 إلى إبريل/نيسان 2025، مقابل 16.6 مليار دولار في الفترة نفسها من العام المالي 2023-2024، بارتفاع نسبته 77.1 في المئة.

وبحسب البنك المركزي المصري، فقد شهدت تحويلات المغتربين ارتفاعاً بنسبة 72.3 في المئة على أساس سنوي، في الفترة من يناير/كانون الثاني إلى إبريل 2025، مسجلة نحو 12.4 مليار دولار مقابل 7.2 مليار. وعلى أساس شهري، ارتفعت خلال شهر إبريل الماضي بمعدل 39 في المئة، حيث سجلت نحو 3 مليارات دولار مقابل 2.2 مليار دولار.

وتمثل تحويلات العاملين في الخارج ثاني أكبر مصدر للعملة الأجنبية في مصر بعد الصادرات، وتليها السياحة وإيرادات قناة السويس على الترتيب.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

■ OIL PRICES INCREASE AS INVESTORS ASSESS CEASEFIRE PROSPECTS

Oil prices rose on Wednesday, rebounding slightly after two days of losses, as investors evaluated the durability of the ceasefire agreement between Iran and Israel.

Brent crude futures climbed 75 cents, or 1.1%, to \$67.89 per barrel. U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude gained 71 cents, or 1.1%, reaching \$65.08 per barrel.

On Tuesday, Brent closed at its lowest level since June 10, while WTI hit its lowest since June 5—levels not seen since before Israel launched a surprise attack on key Iranian military and nuclear facilities on June 13.

[Source \(Al Arabiya.net Website , Edited\)](#)

■ ارتفاع أسعار النفط وسط تقييم المستثمرين لاتفاق وقف النار

ارتفعت أسعار النفط، اليوم الأربعاء، لتلتقط أنفاسها قليلاً بعد خسائرها في الجلستين السابقتين، بينما يعكف المستثمرون على تقييم مدى صمود وقف إطلاق النار بين إيران وإسرائيل.

وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت بمقدار 75 سنتاً، أو ما يعادل 1.1 في المئة، لتصل إلى 67.89 دولاراً للبرميل. كما صعد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي بمقدار 71 سنتاً، أو 1.1 في المئة، ليبلغ 65.08 دولاراً للبرميل. وأغلق خام برنت، يوم أمس الثلاثاء، عند أدنى مستوى له منذ 10 يونيو/حزيران. فيما سجل خام غرب تكساس الوسيط أدنى مستوى له منذ 5 يونيو/حزيران، وهي مستويات تعود إلى ما قبل شنّ إسرائيل هجوماً مفاجئاً على منشآت عسكرية ونووية رئيسية في إيران يوم 13 يونيو/حزيران.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

